
Protokół z XXXVI sesji
Rady Miejskiej w Rynie

z dnia 30 września 2009 roku

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn w godz.15,00 do 17,10.

W obradach uczestniczyli:
− Radni Rady Miejskiej
− Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński
− Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska
− Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska

-           Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych         
-            Mieszkańcy Miasta i Gminy

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
4. Nadanie stopnia awansu zawodowego nauczycielom.
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w  okresie  
    między  sesjami.
6. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami.
7.  Informacja o nowych aktach prawnych.
8. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych.
9. Odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje.
10.Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu  za I półrocze br.
11.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 153  we wsi Krzyżany. 
12.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 154 we wsi Krzyżany. 
13.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 19 we wsi Knis.   
14.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 74/2 we wsi Knis.
15.Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży działki    nr 138/29 w Rynie.               
16.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości w Skorupkach obręb
     Rybical.                                                                                                                                        
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na rok 2009.                              
18. Sprawy różne.
19. Zamknięcie posiedzenia.

Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Jarosław Guz. 
Przewodniczący, na podstawie listy obecności, stwierdził prawomocność obrad. W trakcie stwierdzenia 
prawomocności w sesji uczestniczyło 13 radnych ( nieobecny radny: Z.Olszewski).

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.

Ad.2 Przyjęcie porządku obrad.

Pan J.Karpiński – Burmistrz – wniósł o wprowadzenie dodatkowego punktu : 
„16 a – Podjęcie uchwały  w sprawie przekazania na mienie komunalne gminy Ryn nieruchomości 
Skarbu  Państwa  w obrębie Szymonka.”

Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych, przyjęła powyższy wniosek.
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad, z wyżej przyjęta zmianą.
W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, w obecności 13 
radnych.

Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Protokół przyjęto większością głosów ( za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych; przeciw – nie było; 1 
radny wstrzymał się od głosu ).

Ad.4 Nadanie stopnia awansu zawodowego nauczycielom.

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  -   uroczyście  wręczył  Panu  Janowi,  Alfredowi   Neumann  oraz  Panu 
Andrzejowi Pelc akty nadania stopnia awansu zawodowego nauczyciela mianowanego.
Nauczyciele złożyli ślubowanie następującej treści :
"Ślubuję rzetelnie pełnić mą powinność nauczyciela wychowawcy i opiekuna młodzieży, dążyć 
do pełni rozwoju osobowości ucznia i własnej, kształcić i wychowywać młode pokolenie w 
duchu umiłowania Ojczyzny, tradycji narodowych, poszanowania Konstytucji Rzeczypospolitej 
Polskiej" Tak mi dopomóż Bóg.

Pan J. Karpiński – Burmistrz - składając gratulacje nowo mianowanym nauczycielom życzył im 
satysfakcji z pracy zawodowej.

Ad.5 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w  okresie 
         między  sesjami.

Przewodniczący Rady - Pan Jarosław Guz poinformował :

1/o pozytywnej opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Olsztynie dotyczącej  przebiegu wykonania 
budżetu za I półrocze 2009r. - pismo RIO stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu.

2/ o  odpisie  prawomocnego  orzeczenia  Regionalnej  Komisji  Orzekającej  w  sprawach  o  naruszenie 
dyscypliny  finansów  publicznych  z  dnia  21  kwietnia  br.  wydanego  wobec  obwinionego  Józefa 
Naruszewicza  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Ryn  –  pismo  Regionalnej  Komisji  Orzekającej  stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokółu.

3/  że  wpłynęły  odpowiedzi    Kierownika  MGOPS  dotyczące  sposobu  załatwienia  skarg  Pani  :  K. 
Kentnowskiej i K.Gembal.

Pani T. Dąbrowska – radca prawny – poinformowała, że nie można odczytać treści tych pism z uwagi na 
to,  że  zawierają  dane  niepodlegające upublicznieniu.  Dlatego Pani  Kierownik  powinna przygotować 
informację o sposobie załatwienia tych skarg w takiej formie, aby można było ją przedstawić na sesji.

W związku  z  powyższym stanowiskiem Przewodniczący  Rady poprosił  Panią  Kierownik  MGOPS o 
przygotowanie informacji  we właściwej formie.
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Ad.6 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między 
          sesjami - sprawozdanie  stanowi załącznik nr 4 do  niniejszego  protokółu.

Pan J.Karpiński – Burmistrz poinformował, że:
1/ Dobiega końca przebudowa Placu Wolności w Rynie. Obyły się trzy narady koordynacyjne. 
Zakończenie inwestycji planowane jest na  30 października br.
2/ W dniu 3 września br. gościł w Rynie ambasador USA.
3/ Odbyły się zebrania wiejskie poświęcone funduszom sołeckim.
4/ Wykonany został projekt na nowe stylizowane barierki, które staną naprzeciwko urzędu.
5/ Zawarto umowę na wykonanie projektu oświetleniowego terenu w obrębie plaży.
6/ Podpisano umowę z wykonawcą na realizację inwestycji wodno-kanalizacyjnej. Pierwsze prace już 
zostały rozpoczęte. Podpisanie umowy na dofinansowanie inwestycji wodno - kanalizacyjnej nastąpi 
15 października br.
7/ W Rynie odbyło się seminarium dotyczące Partnerstwa Wschodniego.
 

Ad.7  Informacja o nowych aktach prawnych.

Informację przedstawiła Pani B. Kowalska – Sekretarz Gminy. Poinformowała, że:
1/  ustawa  z  dnia  1  lipca  2009r.  o  łagodzeniu  skutków kryzysu  ekonomicznego  dla  pracowników i 
przedsiębiorców (Dz. U. Nr 125, poz. 1035)  określa zasady pomocy przedsiębiorcom znajdującym się w 
przejściowych trudnościach finansowych. Pomoc ta może przejawiać się w formie dofinansowania do 
wysokości 80 % kosztów szkoleń (za okres do 6 miesięcy) lub studiów podyplomowych (za okres do 12 
miesięcy) ze środków Funduszu Pracy. Maksymalna kwota dofinansowania nie może przekroczyć 300 
% przeciętnego wynagrodzenia. 

2/ od 1 sierpnia obowiązuje  rozporządzenie Ministra Infrastruktury  w sprawie finansowego wsparcia na 
tworzenie  lokali  socjalnych,  mieszkań  chronionych  i  lokali  wchodzących  w  skład  mieszkaniowego 
zasobu gminy niestanowiących lokali socjalnych. Wnioski o ww wsparcie  mogą składać między innymi 
gminy w Banku Gospodarstwa Krajowego. Udzielenie pomocy finansowej uzależnione jest od spełnienia 
warunku uzyskania  odpowiedniego  standardu tworzonych lokali  (w łazience ma być  zainstalowana 
umywalka,  wanna  lub  kabina  prysznicowa,  miska  ustępowa;  w  kuchni  –  zlewozmywak  oraz 
czteropalnikowa kuchenka gazowa lub na inne źródło ciepła). 

Ad.8 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych – nie postawiono.
Ad.9 Odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje.

Ad.10 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu  za I półrocze br. sprawozdanie  stanowi 
załącznik nr 5 do  niniejszego  protokółu.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – stwierdził, że sprawozdanie było przedmiotem dyskusji na wszystkich 
posiedzeniach Komisji  Rady. Dodał,  że jego zdaniem, zdaniem Regionalnej Izby Obrachunkowej , a 
także Komisji budżet za I półrocze był realizowany prawidłowo.

Pan S. Dąbrowski – podkreślił, że tak dobrze przygotowanej informacji o  wykonaniu budżetu jeszcze 
nie było. Dlatego należą się słowa uznania Pani Skarbnik i Panu Burmistrzowi.
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Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 153  we wsi  
           Krzyżany.                                                                                                                                 
                                                                                                                                                          
Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały.

Pan S. Dąbrowski  - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
nieruchomości nr 153  we wsi Krzyżany.                                               
W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych
Uchwała Nr XXXVI/326/09 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu.

Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 154 we wsi  
           Krzyżany.                                                                                                                        
  
Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały.

Pan S. Dąbrowski  - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
nieruchomości nr 154  we wsi Krzyżany.                                               
W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych
Uchwała Nr XXXVI/327/09 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu.

Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 19 we wsi  
           Knis.   

Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały.

Pan S. Dąbrowski  - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
nieruchomości nr 19  we wsi Knis.                                               
W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych
Uchwała Nr XXXVI/328/09 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu.

Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości nr 74/2 we wsi  
           Knis.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały.

Pan S. Dąbrowski  - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
nieruchomości   nr 74/2 we wsi  Knis.                                         
W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych
Uchwała Nr XXXVI/329/09 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu.

Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży działki    nr 138/29 w Rynie. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały.

Pan S. Dąbrowski  - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia do sprzedaży 
działki    nr 138/29 w Rynie.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  (  za 
opowiedziało się – 11 radnych; przeciw – nie było; 2 radnych wstrzymało się ).
Uchwała Nr XXXVI/330/09 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu.

Ad.16.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości w Skorupkach   
           obręb  Rybical. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały.

Pan S. Dąbrowski  - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Pan S. Dąbrowski poinformował, że jest przeciw wyprzedaży terenów położonych nad brzegami jezior.

Pan M. Górski zauważył, że z mapy wynika, że działki przylegają bezpośrednio do jeziora.

Pan J. Karpiński – Burmistrz wyjaśnił,  że prawo stanowi, że można się wybudować w odległości nie 
mniejszej niż 100 metrów od linii brzegowej. Dodatkowo musi być pozostawione 1,5 metrowe przejście 
nad jeziorem.

Pan M. Szczebiot podkreślił, że w innych gminach przed przeznaczeniem do sprzedaży nieruchomości 
położonej nad jeziorem,  pozostawiania się pas umożliwiający swobodny dostęp do jeziora.

Pan M. Kowal poinformował, że w Wejdykach tak sprzedano działkę, że nie ma dojścia do jeziora.

Pan J. Karpiński – Burmistrz podkreślił, że bardzo często właściciele gruntów położonych nad jeziorami 
nie respektują prawa.

Pani  T.  Skwarska  zaproponowała,  przełożenie  sprawy  sprzedaży tych  działek   w  celu  rozwiązania 
problemu  dostępu do jeziora.

Pan M. Górski zwrócił uwagę na fakt, że nad Jez. Ryńskim, w niektórych miejscach również nie ma 
swobodnego dostępu do jeziora, chociaż tak dostęp powinien być.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
nieruchomości w Skorupkach obręb  Rybical.                                
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów ( za – podjęciem 
uchwały opowiedziało się 6 radnych; przeciw – 1 radny; 6 – radnych wstrzymało się od głosu ).
Uchwała Nr XXXVI/331/09 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu.
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Ad.16 a. Podjęcie uchwały  w sprawie przekazania na mienie komunalne gminy Ryn 
               nieruchomości Skarbu  Państwa  w obrębie Szymonka.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały.

Pan S. Dąbrowski  - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przekazania  na  mienie 
komunalne gminy Ryn  nieruchomości Skarbu  Państwa  w obrębie Szymonka.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych
Uchwała Nr XXXVI/332/09 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu.

Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na rok 2009.                               

Pan J. Karpiński – Burmistrz – przedstawił projekt uchwały ( z autopoprawką dotyczącą załącznika nr 1
 i 4 ).

Pan S. Dąbrowski  - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformował,  że  komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  przedstawiony  na  posiedzeniu 
komisji.

Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany budżetu  Miasta  i 
Gminy na rok 2009.   

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie,  w  obecności  13 
radnych
Uchwała Nr XXXVI/333/09 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu.

Ad.18 Sprawy różne.

Pan R. Norko zapytał, czy to prawda, że nauczyciele zbierają od uczniów po 2 złote na papier do 
ksera.

Pani A. Jucewicz odpowiedziała, że nie wie , czy to prawda. Dodała, że ona takich praktyk nie stosuje.

Pani T. Skwarska stwierdziła, że ona również takich takich praktyk nie stosuje.

Pan J. Karpiński – Burmistrz oznajmił, że poprosi Panią Dyrektor o pisemne wyjaśnienie tej sprawy.
Dodał,  że takie  rzeczy są  niedopuszczalne.  Podkreślił,  że  środki  na  ten  cel  są  zabezpieczone w 
budżecie.

Pan M. Kowal dodał,  że na wywiadówce szkolnej jedna osoba stwierdziła,  że w związku z budową 
obiektu szkolnego, Rada Miejska tak obcięła środki, że w szkole  nie ma pieniędzy na papier, na kredę.

Pan M. Szczebiot zapytał na jakiej zasadzie zawierane są  umowy z ubezpieczycielem w zakresie 
ubezpieczenia dzieci szkolnych od następstw nieszczęśliwych wypadków. 
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Pan K. Jarosz odpowiedział, że o wyborze najkorzystniejszej oferty decyduje Rada Rodziców.

Pan  M.  Podskalny  odczytał  wniosek  pracowników  Ryńskiego  Centrum  Kultury  o  zdjęcie  tablicy 
pamiątkowej  z  głazu  znajdującego  się  przy  ul.  Kopernika  i  przekazanie  jej  do  Ryńskich  Zbiorów 
Muzealnych, a także rozpoczęcie dyskusji z udziałem mieszkańców na temat treści nowej tablicy.
− wniosek stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu.

Pan S. Dąbrowski zaznaczał,  że był  jedną z  osób, które nie były zwolennikami umieszczania tej 
tablicy.  Dodał jednak, że  w sprawie jej usunięcia , że  należy być ostrożnym.

Pan J.Karpiński – Burmistrz podkreślił, że rolą samorządu gminy nie jest kształtowanie polityki. Zmiana 
tablic  nie  mieści  się  w  jurysdykcji  Rady  Miejskiej.  Stwierdził,  że  jeżeli  chce  się  wpajać  dzieciom, 
młodzieży  patriotyzm,  można  to  robić  na  przykład  poprzez  organizowanie  uroczystych  akademii 
związanych z Narodowym  Świętem Niepodległości, które przypada 11 listopada.

Ad.19 Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXXVI sesję Rady Miejskiej 
w Rynie.
 

Protokółowała:                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej

Bożena Dybała
                                                                                                     Jarosław Guz
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